
 
Fra Dagsorden skolebestyrelsesmøde mandag d. 25.10.2021 

kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

 

Afbud: Janni, elevråd ikke fremmødt, Lars,  

Referent: Dorthe Rohwer 

 

Elevråd deltager i punkt 1-2 

0. Godkendelse af dagsorden  
 
Godkendelse af referat   
5 min 

 
 

Underskrift af referat fra sept. Godkendt. 

 

1 Fra Elevrådet 
v. elevrådsmedlemmer  
10 min 

Intet nyt. 

2 Fra SB’s møde med politikere i 
sdr. Omme 
Hvorfor mere leg i læring? – 
LEGO’s afsæt! 
Bestyrelsens rolle og position 
Oplæg og drøftelse 
45 min 

 
Dorthe, Maggi, Kenneth, Søren og Dorthe R. deltog i mødet.  
 
Emnet satte fokus på det gode, som vi har taget med fra Corona til 
fremadrettet opmærksomhed. 
 
Herefter kunne vi deltage i 2 forskellige workshops. 
 
Lego-fonden fortalte om, hvad de gør.  
 
Hvordan få mere Leg i læring – fra forskellige perspektiver (lærer, 
elev, forældre, ledelse) 
 
Pointer i IDEKU:  
Hvilke pointer i fbm. den legende tilgang tager vi med os og vil vi 
arbejde videre med i bestyrelsen? 
Tigertræning i bh. og skole 
Kompetencer vs. faglighed – brede mindset ud så vi får et bredere 
syn på læring. Hvordan får vi viden om leg, kreativitet og læring 
bredt ud i skolen? 
Lærergruppen skal med – hvordan får vi det? 
Pædagogisk position i legen – bevidsthed 
Kreative elementer – kritisk tænkning. Læring lagres. 
Risikofyldt leg 
Hvordan får forældre projektinformation? 
 
Øvrige opmærksomhedspunkter: 
Hvordan finder vi en balance ift. læring gennem leg og niveau i 
div. test? Hvordan kan vi pege på, at læring gennem leg har 
effekt? Hvordan måle på det? 
Hvordan sætter vi samtidig fokus på færdighedsbegrebet? 
 
Det er vigtigt, at vi på Lynghedeskolen finder vores egen måde at 
arbejde med Playful Learning på. 



 
I øvrigt drøftelse og diskussion om, hvor vi står lige pt. ift. at give 
vores børn fagligheder og kompetencer, som erhvervslivet kalder 
på fremadrettet.  
 
Hvilken rolle og position indtager vi som bestyrelse fremadrettet 
for at styrke den legende tilgang? 
 
Måske skal bestyrelsen udarbejde et princip eller en politik ift. 
legende tilgang til læring? 
 
Det vil være naturligt, at bestyrelsen er bindeled i oversættelsen 
til forældrene ift. projektet. 
Opgaven skal skrives ind i årshjulet i skoleåret 22/23.  
 
Det er lærerne, der kommer til at bestemme, hvilke kategorier, 
der i praksis kommer i spil. Det ligger til lærernes metodefrihed. 
 

3 Trafik 
Status 
v. skoleleder 
15 min 

Ikke noget nyt, men opsummering: 
Der er fældet 3 træer, hvilket har hjulpet på overblikket. 
Ift. rundkørslen: Der afventes der pågående arbejde. Herefter vil 
Dorthe M. samler op med forvaltningen.  
Der er afsat penge af til trafikforbedring, det er blot et spørgsmål 
om politisk prioritering. 
 
 

4 Princip for brug af FB og andre 
digitale medier 
Gennemgang 
v. skoleleder 
20 min 

Der findes fb-sider, som knytter sig an til forskellige årgange. 

Lynghedeskolen: 2 findes der, men det er uvist, hvem der er 

ejer af dem. 

Det har været vigtigt for Stenderup at bibeholde den lokale fb-

gruppe. 

Fra tidligere har det været svært at se, hvordan det med fb. 

Kan håndteres i dagligdagen. 

Det kan have en værdi med den gode fortælling fra skolens og 

børnehavens hverdag. 

Det er vigtigt, at der er et filter. 

Det endelige udbytte omkring princippet er ikke udmøntet. 

Det vil være fint, at der fremadrettet er to fb-grupper:  

Lynghedeskolen, afd. Stenderup og Lynghedeskolen, afd. 

Søndre. 

Ledelsen vil forholde sig til en udmøntning heraf, og princippet 

genbehandles på næste møde. 



 
Bestyrelsen kan også anvende fb-siderne, hvilket også kan 

medtages i princippet. 

Princippet blev for nuværende gennemgået og tilrettet. 

FB skal være en del af næste års årshjul berammet til 

november for at gøre status herpå. 

Det påtænkes, at vi som skole kan gå i luften efter nytår. 

Dorthe M. vil gerne være administrator for SB-delen. 

 

5 Ansættelse af ny leder 
v. skoleleder 
15 min 

Der kom 4 ansøgere. Der er indkaldt 3 til samtale i morgen.  

2 af ansøgerne har været på besøg. 

Det besluttes i morgen aften, om det er det, eller om vi skal ud 

i en 3. ansøgningsrunde. 

Dorthe M deltager som rep. fra bestyrelsen. 

 

6 Aula og Teams 
Medbring PC 
v. skoleleder 
10 min 

De, der har problemer, vender det med Søren efter mødet. 

Vi fortsætter med at anvende Teams som platform til fildeling. 

Her er sikkerheden i orden. 

7 Økonomi - budgetopfølgning 
Orientering  
v. skoleleder 
10 min 

Det ser ud til et mindre overskud på en 2-300.000 kr.  

Der er igen kommet en pulje fra regeringen til løft af 

erhvervsuddannelse. Ca. 100-150.000 kr.  

Trivselspengene er blevet udmøntet.  

Generel løft af folkeskolen er også brugt. 

Der er forskydning mellem afdelingerne, hvor det store 

smertensbarn nu er centeret. 

På kommunalt plan kigges kun på de store linjer, men det 

kunne faktisk være nødvendigt at kigge på særlige afdelinger 

ift. normering. 

 

8 Status medarbejdere og 
ansættelser 
Status 
v. skoleleder 
10 min 

Rita i SFO stopper på fredag. Stillingen genbesættes ikke indtil 
videre. 
Rita er ansat til at varetage tysk i udskolingen. 

 Der er ansat en vikar i Centeret, som starter på mandag.  
Stillingen i G-klassen, der er opsagt, besættes ikke pt.  
 

9 Meddelelser  
• Formanden  

 
Formanden: intet nyt 



 

 

Kommende møder: 

Ordinære møder 

November       mandag 29.11.  kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

Januar  mandag 24.1.  kl. 18.15-20.45 afd. Stenderup 

Februar              mandag 28.2.    kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

April   mandag 4.4.  kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

Maj                  mandag 16.5.  kl. 18.15-20.45 afd. Stenderup 

Juni   mandag 20.6.  kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

 

 

_______________________                                                    _________________________ 

 Dorthe Meier                                                                              Jeanett Hye 

 

______________________                                                        ________________________ 

• Afdelingerne i 
almendelen 

• Specialafdelinger  
• SFO og USFO  
• Ledelsen 

5 min 

Afdelingerne i almendel: der er kommet forældrehenvendelse på 
dørlåsene til toiletterne på afd. Stenderup – kan de smøres, så de 
går lidt lettere? 
Dorthe mangler at få en henvendelse vedr. skolemadsordningen. 
Søren følger op herpå. 
 
SFO og USFO:  
Politisk er det blevet besluttet, at der skal være 4 lukkedage, og 
der pågår pt. en politisk proces herpå. Forvaltningen har lavet 
forslag hertil, som drøftes i Børneudvalget d. 27/10, hvorefter det 
nok kommer i høring. 
1/12 vil det formentlig blive endelig besluttet. 
Forslag A: 3 dage før påske og fredag efter Kr. Him. 
Forslag B: fredag efter Kr. Him. samt dagene ml. jul/nytår inkl. 
31/12. 
 
Ledelsen: der kommer muligvis en jv. artikel ift. magtanvendelse 
jf. en agtindsigt. 
 

10 Evt.  
Herunder punkter til kommende 
møde 
5 min 

Næste møde er med julefrokost.  
Punkt vedr. skolens åbningstid ønskes på på næste møde. 
 

11 Eventuelle personsager   

 Medbring PC  



 
Janni Matthiassen                                                                        René Brændstrup                                                                        

 

______________________                                                         ________________________ 

Margit Schröter                                                                             Kenneth Horsbøl 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Nina Kjær Madsen                                                                        Gitte Barkholt 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Benny Madsen                                                                              Bente Wutborg  

 

_______________________                                                        ________________________ 

Elevrepræsentant                                                                          Elevrepræsentant 

 

_______________________                                                        __________________________ 

Dorthe Rohwer                                                                               Søren Rahbek 


